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Ellen Marie Lund, forældrerepræsentant fra Børnehuset Godthåb 
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Mette Stubberup, personalerepræsentant fra dagplejen 
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Mette Fournais, forældrerepræsentant fra Børnehuset Lyset (suppl.) 
Mette Faurholdt Gude, forældrerepræsentant fra Ørnereden 
Kristina Bøhm Eskildsen, forældrerepræsentant fra Blomsterhaven 

Lykke Skovshoved, forældrerepræsentant fra Hurlumhejhuset 

Janni Lundager, forældrerepræsentant fra Elsted Børnehus 

Mette Kjersgaard Andersen, forældrerepræsentant fra Lystruplund 

Karina Schmidt, forældrerepræsentant fra Dagplejen 

 

Christian Bisbo Johnsen, forældrerepræsentant fra Hasselhaven 

 

Mette Stoltenberg Hansen, kommunikationsmedarbejder 

  

  

  

1) Status på nedlukning og genåbning af dagtilbuddet 

 

Bente byder velkommen og giver en kort status på nedlukningen af dagtilbuddet og den efterfølgende 

genåbning efter påske. Nødpasning i denne periode fungerede fint, der blev passet fra 10-19 børn i hhv. 

Børnehuset Lyset og Hurlumhejhuset pr. dag.  

 Medarbejdere og ledere havde tirsdag efter påske til at forberede sig, inden dagtilbuddet åbnede for hhv. 

børnehave og vuggestue/dagpleje onsdag og torsdag. Bente har stor ros til personalet for at omstille sig til 

en ny hverdag så hurtigt. Der er mange kreative løsninger for at rumme alle de små børnegrupper, som skal 

holdes adskilt.  

 Bente orienterer om, at vi i genåbningen følger en drejebog, som ledelsen i Børn og Unge har udarbejdet 

på baggrund af Sundhedsstyrelsens retningslinjer. Ud fra denne drejebog er det hver afdelings ansvar at 

løse opgaven lokalt.  

 

 

 

 



 

2) Drøftelse af genåbning 

  

Hver repræsentant kommer med input/opmærksomhedspunkter fra deres afdeling. Følgende punkter gik 

igen: 

- Generelt er der positive tilbagemeldinger og ros til personalet for at skabe en god og tryg hverdag 

under nye omstændigheder. Forældrene oplever en god balance i, at personalet tager 

sundhedsmæssige/hygiejniske hensyn – og at børnene får lov at være børn 

- Børnene er i små grupper, har nær voksenkontakt og kommer på mange ture 

- Forældreråd og bestyrelse ønsker at støtte op om informationen til alle forældre om vigtigheden af at 

melde sit barns komme-gå-tider på BørneIntra. Det kan måske have en positiv effekt for nogle, at 

budskabet kommer fra andre forældre 

- Nogle forældre savner en status på, hvor mange der er konstateret smittede i dagtilbuddet. Måske vil 

det give en ro for familier, som er i risikogruppen, og som er i tvivl, om de skal sende deres barn 

afsted (Bente vil undersøge, om dette er en mulighed) 

- Der efterspørges flere opslag på BørneIntra fra den nye hverdag. Hvad foregår der ”bag lågen”, når 

vores barn er afleveret (med respekt for, at personalet skal bruge deres tid på kerneopgaven) 

- I nogle afdelinger er det ikke tydeligt, hvilke børn og voksne, der er i hvilke grupper. Dette kan fx 

gøres tydeligt ved at hænge lister op på lågen ind til legepladsen 

- Forældre spørger ind til førskolearbejdet og arrangementer for kommende skolebørn (Bente skriver 

om dette i næste ugebrev) 

- Nogle forældre er bekymrede for faste børnegrupper, som har en vikar tilknyttet frem for en 

pædagog/kendt voksen 

- Nogle forældre er bekymrede for antallet af børn på en stue på samme tid 

- I en afdeling skriver PL ud, hvis der er spidsbelastning ved aflevering (fx 8-8.30). Forældrene 

justerer selv, ved at nogle kommer 5-10 minutter senere 

 

Input fra personalet og ledelsesgruppen: 

- Personalet understreger, at det er afgørende, at alle forældre melder komme-gå-tider ind på 

BørneIntra, så vi ikke spilder personalets ressourcer 

- Personale og ledelse har i høj grad drøftet pædagogik og børneperspektivet ind i genåbningen, så 

børnene får så tryg og god en hverdag som muligt i de nye rammer 

- For personalet er der en frihed i at kunne fordybe sig med en lille børnegruppe, det giver nærvær og 

ro. Omvendt er det også en udfordring at holde børnegrupperne adskilt 

 

Bente tilkendegiver, at der foregår et kæmpestort og flot pædagogisk arbejde i alle afdelinger. Bentes 

opgave er at føre tilsyn med dette ud fra Børn og Unges drejebog.  

Indtil nu har vi haft et stort fokus på logistik, organisering og hygiejne. Nu skal vi have endnu mere fokus 

på at drøfte pædagogik og børneperspektivet i dette. Der foregår lige nu en samfundsdebat, hvor der er 

fokus på dilemmaet i, hvordan vi lever op til krav om afstand, når det vigtigste, børn kræver, er nærvær.  

Bente vil følge op på disse spørgsmål/opmærksomhedspunkter og skrive om det i sine ugebreve. 

 

 

  

 



 

3) Kommunikation og dialog 

 

Bente ønsker en tilbagemelding på, hvordan forældrene har oplevet kommunikationen fra dagtilbuddet i 

denne periode. Planen er, at Bente kommunikerer ud om de overordnede retningslinjer fra Aarhus 

Kommune/Sundhedsstyrelsen i sine ugebreve, mens de pædagogiske ledere skriver om pædagogikken og 

det praktiske i hverdagen.  

 

Input fra forældre: 
- Der er meget information at læse, men det er rart, at det samles én gang om ugen 

- Kort, præcist, brugbart 

- Forældrene har respekt for, at personalet i en periode har været fritaget for at lægge opslag ud på 

BørneIntra. Men nu vil de gerne have indblik i børnenes hverdag under de nye rammer. Dette kan 

evt. også lette i antallet af spørgsmål til de pædagogiske ledere 

- Nogle forældre er i tvivl, om det er okay at stille spørgsmål til pædagoger på mail eller telefon. Bente 

vil opfordre alle afdelinger til at skrive ud, hvordan forældrene bedst muligt får svar på deres 

spørgsmål 

- Personalet slår fast, at forældrene selvfølgelig bliver kontaktet som altid, hvis der skal drøftes noget 

om det enkelte barn  

- Det meldes ud fra dagtilbuddet, at det er endnu lettere at melde barnets komme-gå-tider ind via 

BørneIntra-app’en 

- Alle afdelinger ønsker at afholde forældrerådsmøde snarest muligt, dette vil Bente melde ud til de 

pædagogiske ledere. Møderne kan afholdes fysisk, hvis man efterlever myndighedernes 

retningslinjer; dette besluttes lokalt i de enkelte forældreråd 

 

4) Opsamling fra dagens møde 

 

Bente takker for den store opbakning til dette møde. Det planlagte bestyrelsesmøde d. 12. maj udskydes, til 

alle afdelinger har afholdt forældrerådsmøder.  

Bente gør opmærksom på, at ’De 9 strategier’ for dagtilbuddets økonomi nu er endelig færdiggjort og bliver 

sendt ud.  


